
ZÁPISNICA č. 8 zo zasadnutia Komisie pre manažment verejnej správy a verejný poriadok Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto konaného dňa 02.12.2019 

Prítomní: 

Ing. Petr Skalník 

Mgr. Vladimír Palko 

MUDr. Viera Satinská 

Mgr. Juraj Mikulášek 

Matej Gomolčák 

Mgr. Tomáš Murgaš 

Ospravedlnení: -

Program komisie: 

Prizvaní hostia: 

pik. Mgr. Milan Jajcaj - riaditeľ OR PZ BA 1 

Dušan Krajčovič-veliteľ MsP Expozitúra BA 1 

JUDr. Iveta Hahnová 

RNDr. Anna Calpašová 

obyvatelia zo Židovskej ulice 

Ivan Holinka 

1. Verejný poriadok a jeho porušovanie na uliciach Beblavého, Židovská, Mikulášska. 

2. Drobné vreckové krádeže v pešej zóne. 

3. Laserová svetelná reklama na striptízový klub Deviľs club, Baštová 3, Bratislava. 

4. Prerokovanie návrhu všeobecne záväzného nariadenia č„ .... ./2019 o pravidlách času 

predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto, o usmerňovaní ekonomickej činnosti v mestskej časti a ochrane verejného 

poriadku v súvislosti so stavebnými, rekonštrukčnými a udržiavacími prácami . 

5. Rôzne (nevysypané odpadkové koše v pešej zóne, návrh rozpočtu pre DCHZO). 

Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie Ing. Petr Skalník. Privítal prítomných členov komisie, 

prizvaných hostí ako aj prítomných obyvateľov .. 

1. Verejný poriadok a jeho porušovanie na uliciach Beblavého, Židovská, Mikulášska. 

Tento bod programu uviedol člen komisie pán poslanec Palko. Ide o oblasť ulíc Beblavého, Židovská, 

Mikulášska a priľahlé okolie, kde dochádza počas jarných, letných a jesenných mesiacov k veľkej 

koncentrácií ľudí, ktorí konzumujú alkoholické nápoje na verejnom priestranstve, čím porušujú platné 

všeobecne záväzné nariadenie o zákaze požívania, predaja a podávania alkoholických nápojov na 

verejne prístupných miestach na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. S konzumáciou 

alkoholických nápojov na verejnom priestranstve sú spojené následne ďalšie negatívne javy ako je 

rušenie nočného kľudu do skorých ranných hodín, ničenie verejného majetku, výtržnosti, bitky, 

znečisťovanie verejného priestranstva a podobne. 

K tomuto bodu sa vyjadrili aj obyvatelia zo Židovskej ulice, prítomní na zasadnutí komisie. Ich kritika 

smerovala najmä na príslušníkov Mestskej polície, ktorí tieto negatívne javy, ako je konzumácia 

alkoholických nápojov na verejnom priestranstve v tejto lokalite nepostihujú priamo u fyzických 

osôb, ktoré sa dopúšťajú páchania priestupkov a to tým, že alkoholické nápoje vynášajú 

z pohostinských za riadení nachádzajúcich sa v tejto lokalite na verejné priestranstvo, kde dochádza 

k ich konzumácií. Obyvatelia popisovali reálne veľmi negatívne skúsenosti, kde v niektorých 

1 



prípadoch sa na ve rejnom priestranstve nachádzalo 150-200 hlasno sa zabávajúcich ľudí, ktorí 

konzumova li alkohol na verejnom priestranstve, pričom vyslané hliadky MsP sa na miesto dostavia, 

ale situáciu neriešia . Obyvatelia sa kriticky vyjadrili aj k času príchodu hliadok MsP na miesto, kde 

v mnohých prípadoch po nahlásení porušovania verejného poriadku po príchode hliadky, už 

priestupcu nie je možné identifikovať a postihnúť. 

Na kritiku reagoval veliteľ MsP Expozitúry Staré Mesto pán Dušan Krajčovič, kto rý priznal, že je to 

problémová lokalita, čo sa týka porušovania verejného poriadku najmä vo večerných a nočných 

hod inách. Vzhľadom na výrazný personálny podstav prís lušníkov MsP v rámci mestskej časti Staré 

Mesto, nie je možné tieto negatívne javy eliminovať k úplnej spokojnosti obyvateľov danej loka lity. 

V mnohých prípadoch sú do tejto lokality privolané aj hliadky poriadkovej polície PZ SR. Počet hliadok 

MsP, ktoré sú k dispozícií počas víkendov sú dve hliadky (spolu 4 ľudia) na ce lé Staré Mesto. Pri tomto 

počte hliadok nie je možné zabezpečiť verejný poriadok na území Starého Mesta, navyše od 

17.11.2019 až do skončenia vianočných trhov sú nasadzované hliadky MsP aj na Hviezdoslavovo 

a Hlavné námestie, kde sa tieto trhy konajú. Na záver ve liteľ MsP informoval, že bol spustený 

náborový program, kde by malo pribudnúť zhruba 30 nových príslušníkov MsP v roku 2020 v rámci 

MsP pre celú Bratislavu. 

K tomuto bodu sa vyjadril aj riaditeľ OR PZ BA 1 pán pik. Mgr. Milaj Jajcaj, ktorý potvrdil informácie 

obyvateľov, že sa jedná o problémovú lokalitu, avšak v rámci mestskej časti Staré Mesto sú aj iné 

problémové lokality, kde dochádza ku konzumácií alkoholických nápojov na verejnom priestranstve 

a s tým spojených negatívnych javov. Veľký problém vidí najmä v samotnom umožnení vynášania 

alkoholických nápojov z prevádzok ich prevádzkovateľmi. Pri postihovaní u fyzických osôb, ktoré 

konzumujú alkoholické nápoje na verejnom priestranstve je problém dokazovan ia a preukazovania 

spáchania priestupku v tejto oblasti. Taktiež uviedol aj skutočnosť, že v oblasti postihovania 

konzumácie alkoholických nápojov mladistvými osobami bola prijatá účinná legislatíva až v roku 

2018. Za posledný rok došlo z hľadiska údajov, ktoré má policajný zbor k dispozícií k značnému 

poklesu konzumácie alkoholických nápojov u mladistvých osôb. Riad ite ľ OR PZ BA 1 informoval 

komisiu o personálnom podstave (ide zhruba o 50 ľud í, ktorí chýbajú na výkon služby). 

Č lenov i a komisie pož iadali veliteľa MsP Expozi tú ry BA 1 o vyp racovanie zásahového plánu v tejto 

lokalite pri narúšaní ve rejnéh o poriadku. Členovia komisie sa skontaktujú aj s náčelníkom MsP mesta 

Bratislava pánom Gajdošom, pri stanovení postupu zásahov MsP v tejto lokalite, aby sa prípadne 

mohli týchto zásahových akcií aj osobne zúčastniť. 

2. Drobné vreckové krádeže v pešej zóne. 

K tomuto bodu sa vyjadril riaditeľ OR PZ BA 1 pán pik. Mgr. Jajcaj, ktorý uviedol, že za obdobie 

mesiacov 01-10/2019 bolo nahlásených celkom 83 prípadov krádeží. Jedná sa o trest né činy a nie 

prečiny . Je to opakovaná t restná činnosť, pri ktorej sú v mnohých prípadoch okradnutí aj ľud ia bez 

domova, ako aj ľudia pod vplyvom alkoholu, ktoré sú ľahkými obeťami páchateľov týchto trestných 

činov. Ku krádežiam dochádza najmä na miestach s vysokou koncentráciou ľudí napr. na vianočných 

trhoch, v pešej zóne, na zastávkach MHD a pod. Riaditeľ pán pik. Mgr. Jajcaj zdôraznil skutočnosť, že 

tieto krádeže neprerástli do závažnejšej trestnej č i n nosti ako sú napríklad lúpežné prepadnutia . Ak sa 

2 



takýto prípad krádeže udeje na území Starého Mesta, veľakrát páchateľ, poškodený ani svedkovia nie 

sú Staromesťania. 

K tomuto bodu pož iada l o vystúpenie aj pán Ivan Holinka, ktorý informova l komisiu o praktických 

skúsenostiach s tzv. vreckármi v pešej zóne, ide podľa j eho vyjadrenia zväčša o rumunských štátnych 

občanov, ktorí sú veľm i dobre organizovan í. Má tieto ich praktiky zdokumentované aj zhruba na 200 

videách, ktoré má zverejnené na svojej sociálnej sieti. 

4. Prerokovanie návrhu všeobecne záväzného nariadenia č„ ..•. ./2019 o pravidlách času 

predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, 

o usmerňovaní ekonomickej činnosti v mestskej časti a ochrane verejného poriadku v súvislosti so 

stavebnými, rekonštrukčnými a udržiavacími prácami . 

Tento bod uviedla vedúca legislatívno-právneho oddelenia JUDr. Iveta Hahnová, ktorá informovala 

komisiu o hlavných zmenách a doplneniach tohto všeobecne záväzného nariadenia, ktoré vyplynuli 

z aplikačnej praxe súčasne platného nariadenia. Ide o doplnenie pojmov v§ 2 o definíciu stavebných, 

rekonštrukčných a udržiavacích prác, vonkajšieho a vnútorného prostredia, nočného času, času 

pracovného pokoja a pojmu dvor, ktorého definícia bola určená a špecifikovaná najmä vo vzťahu 

k vedeným správnym konaniam voči prevádzkovateľom prevádzok situovaných vo dvore. V § 3 sa 

navrhuje upraviť rozpätie času predaja prevádzkarne v obchode v dňoch pondelok až nedeľa od 06.00 

hod. do 22.00 hod., (maloobchodné predajne potravín), najmä s cieľom obmedziť možnosti pri 

predaji lacného alkoholu vo večerných a nočných hodinách prostredníctvom maloobchodných 

predajní potravín na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. V § 4 sa doplnila nová kategória 

pohostinského zariadenia bistro/bufet, jej definícia a časové rozpätie, ktorá sa viaže najmä na 

prevádzky tzv: rýchleho občerstvenia. Ako nový paragraf bol definovaný § 6 osobitné ustanovenia 

o ochrane verejného poriadku a zdravého životného prostredia v súvislosti so stavebnými, 

rekonštru kčnými a udržiavacími prácami. Pri príprave návrhu tohto všeobecne záväzného nariadenia 

sa mestská časť inšpirovala už platnými nariadeniami iných mestských častí napr. Dúbravky, Karlovej 

Vsi, ktoré sú v platnosti a nebo li zat iaľ napadnuté protestom prokurátora . Účinnosť nového 

nariadenia bola stanovená k 15. januáru 2020. 

Návrh týchto zmien vo všeobecne záväznom nariadení podporil aj riaditeľ OR PZ BA 1 pán pik . Mgr. 

Milan Jajcaj, najmä pokia ľ ide o úpravu predaja v obchode (§ 3 Pravidlá času predaja v obchode). 

Členovia komisie k tomuto bodu viedli krátku diskusiu, z ktorej vzišiel jediný pozmeňovací návrh a to 

predÍžiť rozpätie času predaja prevádzkarne uvedenej v § 3 nie do 22.00 hod., ale do 23.00 hod. 

O tomto pozmeňovacom návrhu dal hlasovať predseda komisie pán Ing. Ska lník. Hlasovanie o tomto 

pozmeňovacom návrhu bolo nasledovné: ZA - 2 hlasy, PROTI - 2 hlasy, ZDRŽAL SA - 2 hlasy. Tento 

pozmeňovací návrh nebo schválený. 

Uznesenie č. 10/2019 

Komisia pre manažment verejnej správy a verejný poriadok odporúča schváliť miestnemu 

zastup i teľstvu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto návrh všeobecne záväzného nariadenia 

č ..... . ./2019 o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mestskej časti 
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Bratislava-Staré Mesto, o usmerňovaní ekonomickej činnost i v mestskej časti a ochrane verejného 

poriadku v súvislosti so stavebnými, rekonštrukčnými a udržiavacími prácami„ 

HLASOVANIE: ZA: 6 PROTI: O ZDRŽAL SA: O NEHLASOVAL: O 

Po tomto hlasovaní sa členovia komisie poďakovali za účasť na komisii riaditeľovi OR PZ BA 1 pánovi 

pik. Mgr. Jajcajovi a veliteľovi MsP Expozitúra 1 Bratislava-Staré Mesto pánovi Krajčovičovi. 

3. Laserová svetelná reklama na striptízový klub Deviľs club, Baštová 3, Bratislava. 

Tento bod uviedol predseda komisie Ing. Peter Skalník. Požiadal zapisovateľa komisie Ing. Lauka 

o vyjadren ie k tomuto bodu. Ing. Lauko informoval členov komisie, že po preverení inšpektorom 

verejného poriadku bolo zistené, že technické zariadenie, ktoré zabezpečuje nasvietenie (reklamu na 

striptízový klub) sa nachádza na nehnuteľnostiach , ktoré sú v súkromnom vlastníctve a tiež na 

spojovacej časti medzi nehnuteľnosťami Baštová 2 a Michalská 11 . Nehnuteľnosť Baštová 2 je v 

správe správcovskej spoločnosti H-PROBYT s.r.o. Ďalej uviedol, že podľa zákona č.49/2002 Z.z. 

Zákon o ochrane pamiatkového fondu v § 30 ods. 3 určuje , že umiestniť reklamu, reklamné, 

informačné, propagačné alebo technické zariadenie, ktoré nie je stavbou, na nehnuteľnej kultúrnej 

pamiatke alebo v pamiatkovom území možno len na základe rozhodnutia krajského pamiatkového 

úradu. Krajský pamiatkový úrad v rozhodnutí určí, či je predložený návrh z hľadiska záujmov 

chránených týmto zákonom prípustný a určí podmienky jeho realizácie a umiestnenia. 

Uznesenie č.11/2019 

Komisia pre manažment verejnej správy a verejný poriadok navrhuje odstúpiť vec umiestnenia 

laserovej svetelnej reklamy na striptízový klub Devil's club, Baštová 3, BA na ďalšie konanie na 

Krajský pamiatkový úrad. 

HLASOVANIE: ZA: 6 PROTI: O ZDRŽAL SA: O NEHLASOVAL: O 

5. Rôzne (nevysypané odpadkové koše v pešej zóne, návrh rozpočtu). 

Tento bod uviedol člen komisie pán poslanec Mikulášek. Poukázal najmä na problém s preplnenými 

odpadkovými košmi nachádzajúcimi sa na spojovacích uliciach medzi Hlavným námestím 

a Hviezdoslavovým námestím na ktorých sú organizované vianočné trhy. K tomuto sa vyjadrila vedúca 

oddelen ia životného prostredia, správnych konaní a verejného poriadku pani RNDr. Calpašová, ktorá 

bola o uvedenom probléme preplnených košov informovaná a problém bol v spolupráci s našou 

spoločnosťou TSSM a.s. vo veľm i krátkom čase po nahlásení ešte v ten večer vyriešený, koše boli 

vysypané. Zároveň informovala, že prostredníctvom spoločnosti TSSM a.s. boli doplnené koše na 

Laurinskej ulici , ako aj v uliciach, ktoré tvoria koridor medzi Hlavným a Hviezdoslavovým námestím. 

RNDr. Calpašová informovala o dohodnutom stretnutí s riaditeľom Magistrátu hlavného mesta SR 

Bratislava pánom Košťálom v tejto veci, ktoré by sa malo uskutočniť 03.12.2019 o 13.00 hod. Pri 

tomto bode sa diskusia viedla aj vo veci zrušenia troch smetných nádob na Židovskej ulici, na mieste 

ktorých bolo zriadené parkovacie miesto, taktiež separovaného zberu na Židovskej ulici (stojisko na 
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separovaný zber), toto je však v kompetencii hlavného mesta SR, bude sa realizovať tzv. kalendárny 

zber. Pán poslanec Mikulášek nadniesol aj tému polo zapustených kontajnerov na odpad v rámci 

Starého Mesta, k čomu sa vyjadrila RNDr. Calpašová, že pri zriadení polo zapustených kontajnerov, 

ide hlavne o problém s inžinierskymi sieťami , man ipulačným priestorom pri ich vysýpaní a najmä 

veľkých vstupných investícií. 

V bode rôzne sa na záver zasadnutia komisie dostal aj bod navrhovaného rozpočtu pre DCHZO Staré 

Mesto na rok 2020. Predseda komisie Ing. Skalník si podklady k návrhu rozpočtu vyžiadal od pani Ing. 

Jany Dobrovičovej veliteľky Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto. Obdržal dve 

tabuľky, pričom niektoré požadované položky v rozpočte na rok 2020 predstavujú značnú sumu 

finančných prostriedkov. K tomuto bodu prebeh la krátka diskusia bez prijatého uznesenia. 

Predseda komisie Ing. Petr Ska lník poďakova l prítomným členom komisie, ako aj zapisovateľovi 

komisie za účasť na zasadnutí a ukončil zasadnutie komisie o 19.00 hod. 

Čas začiatku komisie: 17:00 hod. 

Čas ukončenia komis ie: 19:00 hod. --------~ 
..- ·---./ 

Predseda komisie: Ing. Petr Ska l ník ~--'-~+---....:::::: 
' '\ 

Zapisovateľ komisie: Ing. Vladimír Lauko ~ 
V Bratislave dňa 12.12.2019 

s 


